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Surse: Grecia vrea
oferte îmbunãtãþite
pentru vânzarea
portului Salonic

Grecia va solicita, sãptãmâna
aceasta, oferte financiare îmbunãtã-
þite din partea investitorilor aflaþi pe
lista scurtã pentru achiziþia unei par-
ticipaþii de 67% din cel de-al doilea
mare port al þãrii, Salonic, spun surse
citate de Reuters.

“Ofertele financiare ar urma sã fie
deschise spre sfârºitul sãptãmânii. Lici-
tatorii vor fi rugaþi sã îmbunãtãþeascã
preþul oferit, iar pânã la mijlocul lunii
mai, autoritãþile de la Atena ar putea
anunþa câºtigãtorul”, spun sursele.

Luna trecutã, autoritãþile elene au
invitat investitorii sã prezinte oferte
angajante pentru portul Sanonic, iar
pe lista scurtã se aflã, acum, compa-
nia filipinezã International Contai-
ner Terminal Services (ICTS), P&O
Stream Navigation Company din
Dubai ºi un consorþiu alcãtuit din fir-
ma germanã de private-equity Deut-
sche Invest Equity Partners ºi grupul
francez Terminal Link.

Valoarea de piaþã a portului Salonic
este estimatã la 214 milioane de dolari.
Cumpãrãtorul va administra portul
timp de 40 de ani ºi va trebui sã cheltu-
iascã pentru modernizarea sa 180 de
milioane de euro pânã în 2021.

Vânzarea portului Salonic a înce-
put în iulie 2014, dar a fost amânatã
de câteva ori din cauza grevelor an-
gajaþilor din port ºi a turbulenþelor
politice. Guvernul de la Atena a re-
lansat privatizãrile în 2016, ca parte
a acordului semnat cu creditorii in-
ternaþionali. (V.R.)

GRAM AUR = 172,6741 RON FRANC ELVEÞIAN = 4,2546 RON EURO = 4,5452 RON DOLAR = 4,2666 RON

DUPÃ ACHIZIÞIONAREA CELOR MAI
MULTE PORTOFOLII DE
NEPERFORMANTE DE LA NOI

APS vrea sã cumpere
ºi bãnci
l Angelescu, APS: “Putem sã mobilizãm orice
sumã pentru achiziþia de bãnci ºi NPL, putem
cumpãra ºi toate neperformantele din piaþã”
l “Rata NPL nu va scãdea sub 6-7%, iar aceasta
va reveni la 10-11%, în câþiva ani”
l “Discounturile pentru vânzarea neperformantelor
nu mai sunt atât de mari”

APS, companie care activeazã în
domeniul achiziþionãrii ºi recupe-
rãrii creanþelor, ºi-a anunþat inten-
þia de a cumpãra instituþii de credit,
atât de pe piaþa noastrã, cât ºi din
afara þãrii.

Victor Angelescu, director re-
gional pe Europa Centralã ºi de Est
în cadrul APS Holding, a precizat,
ieri, într-o întâlnire cu presa, cã
APS va participa la procedurile de
vânzare a bãncilor din România.
“Nu avem un parametru pentru
care nu am participa la vreuna din
ele”, a subliniat domnul Angele-
scu, rãspunzând la întrebarea dacã
APS este interesatã inclusiv de
bãncile cu acþionariat grecesc.
Domnia sa a adãugat: “Au mai fost
bãnci greceºti de vânzare ºi proce-
durile nu s-au finalizat. De aceea,
investitorii strãini, când aud de
vreo bancã din România cu acþio-
nariat grecesc care doreºte sã-ºi
facã exit-ul, prima datã întreabã:
«Sigur?» Sunt destul de reticenþi la
bãncile greceºti”.

În prezent, compania nu se aflã în
niciun proces de vânzare-cumpãrare
de la noi, conform sursei citate.

EMILIA OLESCU
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Victorie zdrobitoare pentru Tudor
Ciurezu ºi echipa sa, la SIF Oltenia
lRadu Hanga ºi Ana Bobircã, nou intraþi în Consiliul SIF5 l Cvorum record de 56,95%

T
udor Ciurezu, alãturi de
alþi patru candidaþi din
Consiliul de Administraþie
al SIF5 Oltenia, au obþinut

noi mandate de câte patru ani, în
urma alegerilor derulate în Aduna-
rea Generalã de ieri.

ªedinþa a fost una tensionatã, ne-
gocierile între acþionari având loc
pânã în ultimul moment, potrivit mai
multor surse prezente la AGA.

Numãrãtoarea cvorumului a pãrut
sã dureze foarte mult, unii acþionari
fãcând glume cã se calculeazã cu
abacul. Prezenþa de 56,95% a repre-
zentat un record pentru SIF Oltenia,
iar candidaþii au trebuit sã îºi refacã

socotelile, cãci pentru un loc în CA,
fiecare avea nevoie de voturi cu-
mulând deþineri de peste 28%, pen-

tru a îºi asigura peste 50% din
voturile prezente.

“Trãdãrile au fost la ordinea zi-
lei”, ne-a spus un acþionar prezent la
ºedinþã.

Cu toate acestea, toate cele ºapte
locuri din CA s-au ocupat.

Acþionarii SIF Oltenia i-au ales
pentru noul Consiliu de Administra-
þie pe actualii administratori Tudor
Ciurezu (cu 92% din voturi), Anina
Radu (56%), Cristian Buºu (70%),
Nicolae Stoian (53%) ºi Carmen
Popa (51,65%), dar ºi pe Radu Han-
ga (55,84%), director executiv Stra-
tegie Coordonare Grup Banca Tran-
silvania, ºi Ana Bobircã (53,97%),

propusã de fondul de investiþii Busi-
ness Capital for Romania Opportu-
nity Fund (BOF), controlat de Florin
Pogonaru ºi Erste Bank, potrivit
unor surse din piaþã.

SIF5 a atras cel mai mare interes,
în cursa pentru conducere fiind
înscriºi 16 candidaþi, dintre cei co-
taþi cu ºanse rãmânând în afara
Consiliului reprezentanþii Swiss
Capital (Sorin Apostol ºi pe Ioa-
na-Valeria Avram), dar ºi ªtefan
Filip, de la BERD, agreat de Gru-
pul BT.

ADINA ARDELEANU
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Germania: Calendarul de Brexit al
Londrei este nerealist

Sigmar Gabriel, ministrul ger-
man de Externe, are îndoieli
cu privire la planul premieru-

lui britanic Theresa May de a finali-
za negocierile privind ieºirea Marii
Britanii din UE (Brexit) ºi un nou
acord comercial cu blocul comuni-
tar pânã în 2019, considerând astfel
calendarul Londrei nerealist, potri-
vit The Independent.

În opinia sa, premierul britanic va
trebui sã ofere “asigurãri” cã Marea
Britanie îºi va plãti contribuþiile fi-
nanciare înainte sã lanseze discuþii
pe marginea unui acord comercial
între Regatul Unit ºi UE.

Sigmar Gabriel a subliniat: “Sun-

tem la fel de dornici ca Marea Brita-
nie sã finalizãm ambele acorduri cât
mai curând posibil. Dar, în primul
rând, trebuie sã punem în ordine lu-

crurile referitoare la o ieºire contro-
latã din UE, iar apoi vrem sã discu-
tãm cât mai curând posibil despre re-
laþiile viitoare ºi sã avansãm cât mai
mult în urmãtorii doi ani”.

Oficialul german a precizat cã nu
doreºte sã facã speculaþii cu privire
la termene într-un moment în care
negocierile nici mãcar nu au început.
“Ambele pãrþi trebuie sã recunoascã
cã un acord pentru un parteneriat cu-
prinzãtor va fi o încercare destul de
laborioasã”, a adãugat ministrul
german.

A.V.
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Statul român trebuie sã restituie
proprietarilor de autovehicule taxe
de mediu de peste 6 miliarde de lei
l Surse politice: “Abrogarea timbrului de mediu,
de la 1 februarie 2017, a creat un vid legislativ”
l “Singura soluþie pentru recuperarea taxelor auto
este apelul la instanþe” l Daniel Constantin, fost
ministru al Mediului: “Dacã cetãþenii vor fi trimiºi
sã-ºi câºtige dreptatea în instanþã, atunci existã
riscul ca suma de returnat sã se majoreze cu 20%”

Statul român trebuie sã restituie
proprietarilor de autovehicule
taxe de mediu de peste 6 mi-

liarde de lei, în condiþiile în care Cur-
tea de Justiþie a Uniunii Europene a
decis cã cele trei forme de taxare -
taxa specialã pentru autovehicule,
taxa de poluare pentru autovehicule
ºi taxa pentru emisii poluante -, din
perioada 2007-2017, sunt ilegale, iar
timbrul de mediu este parþial ilegal.

De asemenea, autoritãþile europe-
ne au obligat statul român sã restituie
integral aceste sume.

Comisia de Transporturi ºi Infra-

structurã din Camera Deputaþilor a
fost sesizatã pe fond, la nivel de ra-
port, cu privire la proiectul de lege de
aprobare a OUG 40/2015 pentru
modificarea ºi completarea OUG
9/2013 privind timbrul de mediu
pentru autovehicule.

Timbrul de mediu a fost introdus,
de guvernul Ponta, prin OUG
9/2013, ca urmare a faptului cã cele-
lalte forme de taxare au fost declara-
te ilegale de CJUE.

A.S.
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“Bucureºtiul sã rezolve problemele
de supravieþuire ºi decongestionare ºi apoi
sã treacã la planificarea urbanã inteligentã”

(Interviu cu domnul Sever Avram, preºedintele executiv al Asociaþiei
“Comunitãþile Locale Riverane Dunãrii”)

l “Bucureºtiul a fost cotat într-un ruºinos top al oraºelor cele mai poluate ºi
haotice, în special din punctul de vedere al traficului, unde ocupã locul cinci”
l “Ar fi mai potrivit sã nu mai visãm cu ochii deschiºi, comparându-ne cu Viena,
ci sã venim mai cu picioarele pe pãmânt, gãsindu-ne corespondenþi mai realiºti ºi
stimulativi în jurul nostru, precum Belgrad, Budapesta, Bratislava sau chiar Varºovia”

Reporter: Conceptul “SmartCity”
este destul de nou pentru România. Ce
înseamnã un oraº inteligent? Care oraº
din România se apropie cel mai mult
de conceptul de oraº inteligent?

Sever Avram: Trecerea de la eta-
pa actualã a dezvoltãrii urbane din
România cãtre conceptul de Smart
City ar reprezenta, din start, o provo-
care deosebitã, având în vedere nu
doar eforturile financiare imense
care ar trebui întreprinse, ci mai ales
mutaþiile de viziune necesare pentru

a integra în mod superior tehnologii-
le de tip IC&T cu soluþile internetu-
lui (IoT), pentru a putea gestiona în
deplinã siguranþã toate sistemele de
informaþii, ºcolile, librãriile, siste-
mele de transport, uzinele, reþelele
energetice, reciclarea deºeurilor,
punerea în aplicare a legislaþiei, pre-
cumºialte serviciipentrucomunitate.

ANCUÞA STANCIU
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ACTUALA CONDUCERE A PRIMIT UN NOU MANDAT, ÎNTR-UN SINGUR TUR

Costel Ceocea rãmâne preºedintele SIF Moldova
l Susþinere de 93,86%, pentru Ceocea

A legerile pentru o nouã
conducere SIF Moldova
s-au derulat, ieri, fãrã

emoþii, cei cinci administratori
SIF2 care au candidat - Costel Ce-
ocea, Horia Ciorcilã, Claudiu
Doroº, Cãtãlin Iancu Jianu ºi Radu
Octavian - reuºind sã obþinã noi
mandate.

Astfel, Costel Ceocea rãmâne
preºedintele SIF Moldova, iar vice-
preºedinte a fost numit Radu Octa-

vian. De asemenea, Claudiu Doroº a
fost numit director general, iar Cãtã-
lin Iancu, director general adjunct.

Acþionarii prezenþi (cu deþineri de
46% din acþiunile SIF2) au acordat
voturi candidaþilor pentru noul CA
astfel: Costel Ceocea (93,86%), Ho-
ria Ciorcilã (67,58%), Claudiu
Doroº (78,52%), Cãtãlin Iancu Jianu
(66,59), Radu Octavian (61,53%),
Robert Panã (39,6%) ºi Olimpiu
Blãjuþ (40,31%).

ªedinþa AGA de la SIF Moldova a
fost una liniºtitã, în care acþionarii pre-
zenþi nu au avut intervenþii din salã.
Anterior ºedinþei, Autoritatea de Su-
praveghere nu a constatat concertãri
între acþionari, care sã depãºeascã pra-
gul legal de 5%, deºi unele surse din
piaþã spun cã unii investitori au fãcut
sesizãri în acest sens.

ADINA ARDELEANU
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